
Protokół Nr X.2025 

z dziesiątej sesji Rady Gminy Rząśnik, która odbyła się w dniu 31 marca 2025 roku                             

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rząśnik 

 

W sesji uczestniczyli:. 

1/ Radni – wg załączonej listy obecności.(Lista obecności radnych stanowi załącznik do 

protokołu) 

2/ Wójt Gminy – Marek Leszczyński 

3/ Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Londzin   

4/ Skarbnik Gminy – Ewelina Przychocka  

5/ Sekretarz Gminy  - Paweł Abramczyk 

6/ Kierownik ZGK – Tomasz Krakowiecki 

7/ Kierownik GOPS – Agata Kujawa 

8/ Inspektor ds. oświatowych i spraw społecznych – Karolina Jasińska- Kasjaniuk. 

9/ Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Aneta Dylak 

10/ Pracownik pomocy administracyjnej – Daniel Bloch   

11/ Dyrektor Szkoły Podstawowej im.ks Jana  Twardowskiego w Rząśniku - Katarzyna 

Abramczyk. 

Ad pkt 1.  

X sesję otworzył Przewodniczący Radny Gminy – Konrad Wykowski  o godz. 1500. Przywitał, 

Wójta – Marka Leszczyńskiego, Zastępcę wójta – Agnieszkę Londzin, pracowników                                    

i Kierowników Gminy, Radnych Gminy i Sołtysów. Następnie stwierdził prawomocność obrad 

– na stan ogólny 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co zostało potwierdzone na liście 

obecności  stanowiącej załącznik do protokołu. Wszystkie uchwały podjęte na sesji będą mieć 

moc obowiązującą. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad  IX sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami tj. od 27.01.2025r.                                    

do 31.03.2025r.     

5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Rząśniku za 

2024 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Rząśnik za 2024 rok. 

7. Sprawozdanie z zakresu Wspierania Rodziny za 2024r. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób doznających Przemocy Domowej w Gminie Rząśnik  na lata 2024-

2030 za 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2025 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności  i formy kształcenia, 

na które dofinansowanie jest przyznawane na rok 2025 w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Rząśnik. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Wyszkowskim. 



12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wyszkowskiemu                                   

na organizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej linii 

komunikacyjnej pn.: „ Rząśnik-Wyszków (przez Komorowo)”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wyszkowskiemu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest gmina Rząśnik oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych 

zaliczanych do sektora finansów publicznych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kortów do tenisa 

ziemnego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Rząśnik  w  

2025 roku. 

18. Podjęcie  uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego.  

19. Podjęcie uchwał: 

a)  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Rząśnik na lata 2025– 2034, 

b)  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Rząśnik na rok 2025. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zamknięcie obrad. 

Ad pkt 2. 

Porządek obrad X Sesji Rady Gminy został przesłany radnym na adresy e-mailowe z którym 

radni się zapoznali. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła prośba o zmianę porządku obrad i poprosił Pana 

Wójta o uzasadnienie. Wójt powitał wszystkich zebranych oraz wyjaśnił że w związku                                

z obowiązkiem opracowania planu ogólnego, został trzy razy ogłoszony przetarg na podmiot, 

który ten plan przygotuje. Za trzecim razem  udało się wyłonić firmę, która ten plan zrealizuje. 

Niestety, ze względu na krótki termin, który jest ustalony do końca roku jest mało czasu i z tego 

powodu poprosił o włączenie tego punktu do planu dzisiejszych obrad.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony  porządek obrad sesji w wyniku 

którego ,,za” dodaniem punktu 19.tj.„Podjęcie uchwały w sprawie opracowanie planu 

ogólnego” głosowało 14 radnych, „przeciw” – nie było, „wstrzymujących od głosu” – nie było.  

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w całości nowego 

porządku. 

,,Za’’ przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 13 radnych, „przeciw” – nie było, 

„wstrzymujących od głosu” – nie było.  

Ze względów technicznych oraz po konsultacji z Mecenasem 1 głos został przyjęty ustnie. 

Łącznie głosów „za” było 14.  

Ad pkt.3   

Przyjęcie protokołu z obrad  IX sesji Rady Gminy został przesłany radnym na adresy e-mailowe 

i radni zapoznali się z jego treścią. Radni nie wnieśli uwag do protokołu i przyjęli przez 

aklamację. 

Ad pkt.4  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Marka Leszczyńskiego o przedstawienie 

sprawozdania Wójta Gminy Rząśnik z działalności w okresie między sesjami od 27.01.2025                  

do 31.03.2025 roku.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.)  

Pytań do sprawozdania nie było. 



 

Ad pkt.5 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Rząśniku za 2024 rok 

przedstawiła Pani Agata Kujawa-Kierownik GOPS.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.)  

Pytań do sprawozdania nie było. 

Ad pkt.6  
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rząśnik                 

za 2024 rok przedstawiła Pani Agata Kujawa-Kierownik GOPS.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.)  

Pytań do sprawozdania nie było. 

Ad pkt.7 

Sprawozdanie z zakresu Wspierania Rodziny za 2024r. przedstawiła Pani Agata Kujawa-

Kierownik GOPS.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.)  

Pytań do sprawozdania nie było. 

Ad pkt.8 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób doznających Przemocy Domowej w Gminie Rząśnik  na lata 2024-2030 za 2024 

rok przedstawiła Pani Kamila Rogalska-Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.)  

Pytań do sprawozdania nie było.  

Ad pkt.9 

Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2025 rok-przedstawił Wójt Gminy 

Rząśnik, Pan Marek Leszczyński. Poinformował, że czas na podjęcia uchwały jest do końca 

marca 2025r. Na posiedzeniu komisji został przedstawiony Sołtysom oraz Radnym, pomysł na 

wykorzystanie funduszu sołeckiego w inny sposób niż dotychczas, a mianowicie: - zamiast 

dzielić fundusz, który wynosi 700 tys. na 28 sołectw można wykorzystać go do przygotowania 

ok. 25 większych projektów, które w przyszłych latach Gmina chciałaby zrealizować. Pomysły 

na wykorzystanie funduszu sołeckiego na takie rzeczy jak: żwirowanie drogi czy nowe 

przystanki, Gmina i tak ma w planach zrealizować, więc nie trzeba byłoby wykorzystywać na 

ten cel funduszy sołeckich.   

W zamian Wójt zaproponował dodatkowe środki dla sołectw tj. 7 zł na mieszkańca na własne 

działania i potrzeby.  

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie środków funduszu sołeckiego na 2025 rok. 

Następnie przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.59.2025 Rady Gminy Rząśnik w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2026 

została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym 

podniesieniu ręki. 

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 9 radnych, „przeciw” -  4 radnych, „wstrzymujących od 

głosu” – 1 radny. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.10 

Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły 



wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności  i formy kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane na rok 2025 w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Rząśnik- przedstawiła Inspektor Karolina Jasińska-Kasjaniuk. Poinformowała, że projekt 

uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu wspólnym Komisji.  Zgodnie z art.70a 

ust.1 Karty Nauczyciela na organie prowadzącym spoczywa obowiązek corocznego 

wyodrębnienia środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. W 2025 

roku Gmina Rząśnik wyodrębniła w swoim budżecie środki na ten cel w wysokości 0,8 % 

planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli,                    

tj. 98 962,00 zł. W porozumieniu z dyrektorami szkół ustalono maksymalną kwotę 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.60.2025 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności  i formy kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane na rok 2025 w szkołach prowadzonych przez Gminę Rząśnik 

została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, 

przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Wyszkowskim, przedstawił Kierownik ZGK, Tomasz Krakowiecki. Zwrócił się do radnych                    

o zgodę na podjęcie tej uchwały, polegającej na bieżącym utrzymaniu dróg powiatowych na 

terenie Gminy Rząśnik, w okresie od dnia podpisania porozumienia do dnia 31 grudnia 2025 

roku. Zadanie będzie realizowane z wykorzystaniem przekazania przez Powiat środków i nie 

powinno przekroczyć na ten rok kwoty 64 703 zł. Kwota jest o 10% wyższa w stosunku do 

ubiegłego roku. 

Radna Marzena Wielgolewska zapytała, czy uchwała ta dotyczy tylko dróg, czy również 

poboczy.  

Kierownik ZGK Tomasz Krakowiecki odpowiedział, że dotyczy ona głownie poboczy-czyli 

wykaszania trawy, odkrzaczania oraz uprzątnięcia odpadów. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Więcej pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.61.2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Wyszkowskim została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez 

przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.12 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wyszkowskiemu                                   

na organizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej linii 

komunikacyjnej pn.: „ Rząśnik-Wyszków (przez Komorowo)”- przedstawił Sekretarz Gminy  



Paweł Abramczyk. Wyjaśnił, że podjęcie Uchwały jest niezbędne do funkcjonowania 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej linii komunikacyjnej pn.: 

„Rząśnik-Wyszków (przez Komorowo) oraz udzielenie w formie dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy Rząśnik na rok 2025 i 2026 pomocy finansowej Powiatu Wyszkowskiego.  

W 2025 roku jest to kwota 98 392,00 zł, natomiast w 2026 roku kwota ta wynosi 98 784,00 zł. 

Powiat Wyszkowski wystąpił o dofinansowanie tych linii i po podpisaniu umowy na 

dofinansowanie, nasza kwota dofinansowania znacząco się zmniejszy, jednak na chwilę obecną 

musimy mieć w budżecie całą kwotę na funkcjonowanie tej linii. Po podpisaniu umowy na 2025 

rok po stronie Gminy będzie to kwota 36 545 zł, natomiast w 2026 roku 59 976 zł.  

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.62.2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wyszkowskiemu 

na organizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej linii 

komunikacyjnej pn.: „ Rząśnik-Wyszków (przez Komorowo)” została przyjęta w głosowaniu 

jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.13 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wyszkowskiemu -

przedstawiła Skarbnik Gminy – Ewelina Przychocka. Poinformowała, że w związku                                                 

z planowaną w bieżącym roku inwestycją pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej                       

nr 4408W w msc. Porządzie”, Powiat Wyszkowski zwraca się o partycypację w kosztach 

realizacji zadania w wysokości 90% kosztów inwestycji, czyli w kwocie 55 000,00 zł. 

Zakres rzeczowy inwestycji obejmować będzie budowę chodnika dla pieszych o długości ok.. 

46 mb. Wartość robót z zadania w wyżej wymienionym zakresie według kosztorysu 

inwestorskiego to kwota 61 351, 44 zł. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił 

do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.63.2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wyszkowskiemu 

została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym 

podniesieniu ręki.   

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.   

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

jest gmina Rząśnik oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków-przedstawił 

Sekretarz Gminy Paweł Abramczyk. Poinformował, że poprzednia Uchwała dotycząca 

przystanków komunikacyjnych została podjęta w 2019 roku (tj. Uchwała Nr XII.62.2019 Rady 

Gminy z dnia 31 lipca 2019 roku) i część z tych przystanków już nie funkcjonuje.                                     

Po zweryfikowaniu przez pracowników Gminy przystanki te zostały zlikwidowane, a zostały 

dołożone nowe, z których mieszkańcy korzystają. Uchwała ta jest niezbędna, ponieważ 

autobus, który jedzie, może zatrzymywać się tylko w tych miejscach, w których są wyznaczone 

przystanki. Niestety ze względu na to, że autobus zatrzymuje się w innych niż wyznaczone 



miejsca, nie jest to zgodne z prawem. Z tego względu  Sekretarz prosi o podjęcie tejże Uchwały, 

żeby przystanki mogły już funkcjonować legalnie. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.64.2025 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest gmina Rząśnik oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków została 

przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym 

podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących                      

od głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu). 

Ad pkt.15 

Projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych 

zaliczanych do sektora finansów publicznych przedstawił Sekretarz Gminy Paweł Abramczyk. 

Sekretarz wyjaśnił, że Urząd Gminy ma dwie jednostki ZGK oraz GOPS. W poprzedniej 

Uchwale nie zostały wpisane wszystkie zadania które wykonują te jednostki i uchwała ta ma 

za zadanie je uzupełnić. Głównie chodzi o zadania związane z obsługą Informatyczną. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.65.2025 w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych 

zaliczanych do sektora finansów publicznych została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez 

przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Ad pkt.16 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z kortów do tenisa ziemnego                         

- przedstawił Sekretarz Gminy Paweł Abramczyk. Na terenie Gminy Rząśnik powstały nowe 

obiekty sportowe i na każdy obiekt, który jest w zarządzaniu Gminy, należy przyjąć przez Radę 

Gminy  regulamin korzystania z takich obiektów. W uchwale tej, jest ustalony regulamin 

korzystania z kortów do gry w tenisa ziemnego oraz upoważnienie Wójta Gminy Rząśnik do 

ustalenia opłat za korzystanie z nich, w drodze zarządzenia. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili.  

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.66.2025 z dnia 31 marca 2025 została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez 

przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Ad pkt.17 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Rząśnik w  2025 roku, przedstawiła 

Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa, Aneta Dylak. Poinformowała, że treść programu 

była omawiana na poprzednich spotkaniach i radni mieli ją do wglądu. Niestety Gmina nie 



dostała od Marszałka dofinansowania na sterylizację zwierząt właścicielskich, dzięki któremu 

Urząd miał pokrywać w 100% ten zabieg. W związku z tym program został zmieniony                                         

i dofinansowanie to wyniesie 80 % ze strony Urzędu oraz 20% ze strony właściciela zwierzęcia. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.67.2025 w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Rząśnik w  2025 roku 

została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, 

przy równoczesnym podniesieniu ręki.  

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Ad pkt.18 
Projekt uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego - przedstawiła 
Przewodnicząca Skarg Wniosków i petycji, Pani Aneta Szymocha. W dniu 17 stycznia 2025 r. 
do Urzędu Gminy w Rząśniku wpłynął ,,wniosek” – skarga adresowana   do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego w Ostrołęce . Z uwagi, iż adresatem ,,wniosku” – skargi było 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Ostrołęce w dniu 23 stycznia 2025 r. przesłano 
przedmiotową skargę wraz z aktami sprawy   do ww. adresata. Tożsamą skargę skarżący złożył 
w siedzibie Samorządowego Kolegium Odwoławczego  w Ostrołęce w dniu 20 stycznia 2025 
r. W skardze podniesiono zarzuty, iż ,,Wójt Gminy Rząśnik nie uwzględnia wniosków 
dowodowych w przedmiocie wytyczenia drogi gminnej” oraz zarzuca brak odniesienia do pisma 
z dnia 16.12.2024 r. Dnia 29 stycznia 2025r. do Urzędu Gminy w Rząśniku wpłynęło 
zawiadomienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Ostrołęce SKO/421/1/2025 
dotyczące przekazania przedmiotowej skargi zgodnie z właściwością do Rady Gminy Rząśnik.  

W dniu 24 stycznia 2025 r. skarżący złożył oświadczenie, że wycofuje wniosek – skargę                            
o przesłanie dokumentacji do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Ostrołęce.                                                                 
Przewodniczący Rady Gminy Rząśnik w dniu 31 stycznia 2024r skierował skargę                            
do Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Rząśnik w celu przeprowadzenia przez 
Komisję w niezbędnym zakresie postępowania wyjaśniającego, zbadania sprawy podnoszonej 
w skardze oraz przygotowania opinii i przekazania propozycji sposobu załatwienia skargi                                      
w formie projektu uchwały zawierającego uzasadnienie.  

Na posiedzeniu w dniu 05 lutego 2025r. Komisja Skarg Wniosków i Petycji zapoznała się z 
treścią skargi oraz pisemnym oświadczeniem Skarżącego dotyczącym wycofania wniosku - 
skargi. Wobec powyższego Komisja uznała, że skarga jest bezprzedmiotowa i podjęła 
stanowisk o przekazaniu Radzie Gminy Rząśnik projektu uchwały w sprawie umorzenia 
postępowania skargowego w związku  z wycofaniem skargi przez Skarżącego. 

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili.  

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.68.2025 w sprawie w sprawie umorzenia postępowania skargowego została 

przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym 

podniesieniu ręki. 

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

 

 



Ad pkt.19 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Ogólnego Gminy Rząśnik-

przedstawił pracownik Daniel Bloch. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 5 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. uchwalanie 

planu ogólnego i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Zgodnie z art. 13                 

i ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

(Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 z późniejszymi zmianami), rada gminy przed sporządzeniem planu 

ogólnego podejmuje uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego. 

Granice przystąpienia do sporządzania planu ogólnego obejmują cały obszar gminy Rząśnik, 

zgodnie z art. 13a ust. 1 ustawy. Na obszarze gminy nie występują tereny zamknięte inne niż 

ustalane przez ministra właściwego do spraw transportu. Przystąpienie do sporządzenia planu 

ogólnego rozpoczyna procedurę planistyczną zgodnie z art. 13i ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Nowy dokument planistyczny, w postaci planu ogólnego 

ma określić w szczególności podział obszaru gminy na strefy planistyczne oraz wskazać 

gminne standardy urbanistyczne. W planie ogólnym fakultatywnie można wskazać m.in. 

obszary uzupełnienia zabudowy. W ustaleniach planu ogólnego określa się, uwzględniając 

uwarunkowania rozwoju przestrzennego gminy, politykę przestrzenną zawartą w strategii 

rozwoju gminy lub strategii rozwoju ponadlokalnego, ustalenia planu zagospodarowania 

przestrzennego województwa oraz znajdujące się w granicach gminy obszary, o których mowa 

w art. 13b pkt. 3 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W odróżnieniu od 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, plan ogólny jest aktem 

prawa miejscowego. Plan ten będzie stanowił podstawę do sporządzania planów miejscowych 

i wydawania decyzji o warunkach zabudowy. Zgodnie z nowelizacją ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym studia uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego zachowują swoją moc do dnia wejścia w życie planu ogólnego, jednak 

nie później niż do dnia 31 grudnia 2025 roku. W związku z powyższym podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia planu ogólnego jest nieuniknione i konieczne dla zachowania ładu 

przestrzennego na terenie Gminy Rząśnik. Ponadto podjęcie niniejszej uchwały wynika 

z obowiązku określonego art. 13a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Mając na względzie przedstawione okoliczności podjęcie 

Przedmiotowej uchwały jest zasadne. Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili.  

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.69.2025 z dnia 31 marca 2025 roku w sprawie wprowadzenia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  

Rząśnik w  2025 roku została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięcie 

przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.   

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Ad pkt.20 

Skarbnik Gminy Ewelina Przychocka przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  Gminy Rząśnik na lata 2025– 2034, (objaśnienia do WPF Gminy Rząśnik na lata 

2025-2034 oraz uzasadnienie do uchwały budżetowej po wprowadzeniu zmian, stanowią 

załączniki do protokołu).  

Radni projekt uchwały otrzymali. Pytań nie wnosili. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały: 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 

Rząśnik na lata 2025– 2034. 



Następnie przystąpił do podjęcia uchwały. 

Uchwała Nr X.70.2025 w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Rząśnik na lata 2025– 2034, została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez 

przyciśnięcie przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.   

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do podjęcia uchwały: 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Gminy Rząśnik na rok 2025. 

Uchwała Nr X.71.2025 w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Rząśnik na rok 2025 została przyjęta w głosowaniu jawnym, poprzez przyciśnięciu 

przycisku, przy równoczesnym podniesieniu ręki.   

Na stan ustawowy 15 radnych, obecnych było 14 radnych. W głosowaniu wzięło udział 14 

radnych.  

„Za przyjęciem” uchwały głosowało 14 radnych, „przeciw” -  nie było, „wstrzymujących od 

głosu” – nie było. Uchwała została podjęta. 

(projekt uchwały jest załącznikiem do protokołu).  

Ad pkt.20 

Wójt Gminy poinformował, że w związku z wejściem regulaminu kortów, korty dla 

mieszkańców Gminy będą wynajmowane nieodpłatnie. Na stronie Gminy będzie grafik 

(aplikacja) , gdzie każdy będzie mógł się zapisać na dowolny dzień i godzinę. Korty będą płatne 

jedynie dla mieszkańców spoza Gminy Rząśnik. Radna M.Soliwoda podziękowała za 

wywiezienie gruzu z Lubiela oraz naprawienie mostu na drodze Lubiel-Ostrówek. Zwróciła się 

również z prośbą o uporządkowanie parku przy Kościele, ponieważ po okresie jesienno-

zimowym nie wygląda on dobrze. Radna prosi o naprawę oraz wymianę desek w ławkach, które 

znajdują się w przy kościelnym parku. Nadmieniła, że jeżeli problemem jest sprawa własności-

po rozmowie z Księdzem Proboszczem otrzymała zgodę na użyczenie lub inną formę 

dzierżawy. Dodała, że park służy nie tylko mieszkańcom ale również przyjezdnym, którzy 

przyjeżdżają nad Narew czy na cmentarz. Dlatego park powinien być zadbany, ponieważ jest 

on nie tylko wizytówką Lubiela ale także Gminy Rząśnik.  

Wójt odpowiedział, że jeżeli własność faktycznie zostanie uregulowana, to jak najbardziej 

Gmina zajmie się uprzątnięciem oraz naprawą ławek. Jedynym wymaganiem jest umowa, którą 

trzeba sporządzić pomiędzy Parafią w Lubielu a Gminą Rząśnik.  

Ad pkt.21 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Konrad 

Wykowski zamknął sesję o godzinie 1610 wypowiadając słowa: „Zamykam X sesję Rady 

Gminy Rząśnik”.  

 

 

Protokołowała         

Grażyna Kamińska  

 

 

 


